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The Shi’ah

The Shi’ah1 ةيعالش

The Virtue of the Shi’ah

ةيعالش فَضل

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): شَوت إل رسولِ اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) حسدَ الناسِ إياي ، فقال: يا عل ، إن1ّ
أول أربعة يدخُلُونَ الجنَّةَ أنا وأنت والحسن والحسين ، وذُرِيتُنا خَلف ظُهورِنا ، وأحباؤنا خَلف ذُرِيتنا ، وأشياعنا
.عن أيماننا وشَمائلنا

1– Imam Ali (a.s.) said, ‘I complained to the Prophet (S) about people’s jealousy towards me, so he
replied, ‘O Ali, the first four people to enter Paradise will be myself, you, Hasan and Husayn. The rest of
our progeny will be behind us, those who love us will be behind them, and our Shi’ah will be on either
side of us.’[al-Irshad, v. 1, p. 43]

2لَيهطالبٍ (ع أب بن عن عل (هآل و لَيهع هال َّلص) النب ةَ زَوجلَمس ئلَت اُمس :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
.الّسلام) ، فقالَت: سمعت رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) يقول: إنّ عليا وشيعتَه هم الفائزونَ

2– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Umm Salama, the wife of the Prophet (S), was once asked about [the
status of] Ali b. Abi Talib (a.s.), to which she replied, ‘I have heard the Prophet (S) say, ‘Verily Ali and his
Shi’ah are the victorious ones.’[Ibid. p. 41]

Qualities of the Shi’ah

ةالّشيع فاتص
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3،فاهّالش لالذُّب تيعش :ه‏ِ ، قالاللا و :؟ قال تيعن شم ـ: أتَدرِي يا نَوف النَوفٍ البـ ل (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
.الخُمص البطُونِ ، الذين تُعرف الرهبانيةُ ف ۇجوههِم ، رهبانٌ باللَّيل اُسدٌ بالنَّهارِ

3– Imam Ali (a.s.) asked Nawf al-Bakali, ‘Do you know who my Shi’ah are, Nawf?’ to which he replied,
‘By Allah, no.’ Imam replied, ‘My Shi’ah have parched lips and empty stomachs. They are those whose
faces disclose asceticism, for they are ascetics by night, lions by day.’[Bihar al-Anwar, v. 78, p. 28, no.
95]

ـ الإمام الحسن (علَيه الّسلام) ـ ف جوابِ رجل قال لَه: إنّ من شيعتم ـ: يا عبدَ اله‏ِ ، إن كنت لَنا ف أوامرِنا4
وزَواجِرِنا مطيعاً فقد صدَقت ، وإن كنت بخلافِ ذلكَ فلا تَزِد ف ذُنوبِكَ بدَعواكَ مرتَبةً شَرِيفَةً لَست من أهلها ، لا
.تَقُل: أنا من شيعتم ، ولن قُل: أنا من مواليم ومحبِيم ومعادِي أعدائم، وأنت ف خَيرٍ وإل خَيرٍ

4– Imam al-Hasan (a.s.) said in answer to a man who said to him, ‘Verily I am one of your Shi’ah’, ‘O
‘Aabdallah, if you are truly obedient to us in our commands and prohibitions, then you are telling the
truth. But if not, then do not add to your sins by falsely claiming such a dignified position that you are not
worthy of. Do not say, ‘I am one of your Shi’ah’, but say rather, ‘I am one of your adherents and one of
your lovers and an enemy to your enemies.’ You are [doing] good and aiming towards good.’[Tanbih al-
Khawatir, v. 2, p. 106]

5وأداء والتَّخَشُّع عبالتَّواض فُونَ إعروما كانوا ي ،هه‏َ وأطاعال اتَّق نم تُنا إيعما ش :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
.الأمانَة وكثرة ذِكرِ اله‏ِ

5– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Our Shi’ah are none other than those who are consciously wary of their
duty to Allah and obey Him. They are known solely for their humbleness, their humility, their returning
promptly whatever is entrusted in their care and their Abundant remembrance of Allah.’[Tuhaf al-’Uqul,
p. 295]

6هجا ثَوابور ، هقخالل لموع ، هواشتَدَّ جِهاد ، هوفَرج طنُهب فن عم ةُ عليعإنّما ش :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
.، وخاف عقابه، فإذا رأيت اُولئكَ فاُولئكَ شيعةُ جعفرٍ

6– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily the Shi’ah of Ali were those who restrained their stomachs and their
sexual desires, who struggled and fought intensely, who worked hard for their Creator, who hoped for
His reward and feared His punishment. If you have seen such people, then they are the very Shi’ah of
Ja’afar.’[al-Kafi, v. 2, p. 233, no. 9]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): امتَحنُوا شيعتَنا عندَ ثَلاثٍ: عندَ مواقيتِ الصلَواتِ كيف محافَظَتُهم علَيها ، وعند7َ
.أسرارِهم كيف حفظُهم لَها عن عدُوِنا ، وإل أموالـهِم كيف مواساتُهم لاخوانهم فيها



7– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Test our Shi’ah with regard to three things: the prayer times to see how
well they observe them, their secrets to see how well they guard them from our enemies, and their
wealth to see how they help out their fellow brothers with it.’[Bihar al-Anwar, v. 83, p. 22, no. 40]

8القَلبِ ، ألا ينانِ فأسِ ، وعالر ينانِ فع :نالأعي عةالأرب تُنا أصحابيعإنّما ش :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
.والخلائق كلُّهم كذلكَ إ أنَّ اله‏َ عزوجل فَتَح أبصاركم وأعم أبصارهم

8– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily our Shi’ah are those who possess four eyes: two in their head, as
well as two in their heart. Actually, all people are such, except that Allah has opened their [the Shi’ah’s]
eyes, and blinded others’ [as a result of their rejection of His guidance].’[al-Kafi, v. 8, p. 215, no. 260]

Those Who Are Not Considered To Be Shi’ah

ةن الّشيعوا مم لَيسن هم

. ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): لَيس من شيعتنا من قال بِلسانه وخالَفَنا ف أعمالنا وآثارِنا9

9– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘One who claims to follow us with his tongue, but does the opposite to our
actions and deeds is not from among our Shi’ah.’[Bihar al-Anwar, v. 68, p. 164, no. 13]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): قَوم يزعمونَ أ نّ إمامهم ، واله‏ِ ما أنا لَهم بِإمام، لَعنَهم اله‏ُ، كلَّما ستَرت سترا10
نن أطاعم كذا وكذا ، إنّما أنا إمام عنكذا وكذا ، فيقولونَ: إنّما ي :أقول ، وهَته .

10– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘There is a group of people who claim that I am their Imam, but by Allah, I
am no Imam of theirs – may Allah curse them – every time I conceal a secret, they disclose it. Every
time I explain a matter, they retort, saying, ‘Actually that means such and such.’ I am only the Imam of
those who obey me.’[Ibid. v. 2, p. 80, no. 76]

11القَبرِ ، وخَلق لَةَ فساءوالم ، عراجالم :عةَ أشياءأرب رن أننا متيعن شم ليس :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
. الجنَّة والنارِ ، والشَّفاعةَ

11– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The one who rejects four things is not from among our Shi’ah. They are:
the Prophet’s Ascension to the heavens, the questioning in the grave, the creation of Heaven and Hell,
and intercession.’[Bihar al-Anwar, v. 69, p. 9, no. 11]



ـ عن محمدِ بن عجلان: كنت عند أب عبدِ اله‏ِ (علَيه الّسلام) فَدخل رجل فَسلَّم، فَسألَه: كيف من خُلّفْت من12
إخوانكَ؟ قال: فأحسن الثناء وزك وأطرى . قال له: كيف عيادةُ أغنيائهِم عل فُقَرائهِم ؟

فقال: قَليلَةٌ ، قال: وكيف مشاهدَةُ أغنيائهِم لفُقَرائهِم ؟ قال: قَليلةٌ ، قال: فيف صلَةُ أغنيائهِم لفُقَرائهِم ف ذاتِ أيدِيهِم
!، فقال: إنّك لَتَذكر أخلاقا قَل ما ه فيمن عندَنا . قال: فقال: فيف تَزعم هؤلاء أ نَّهم شيعةٌ ؟

12– Imam al-Sadiq (a.s.) once asked a man about his tribe and brothers whom he had left back home,
which the latter replied by praising them, attesting to their integrity and extolling them. Then Imam (a.s.)
asked, ‘Do the rich among them visit the poor when they are ill?’ He replied, ‘Not much.’ ‘Do the rich
frequent the poor at all?’ asked Imam. The man replied, ‘Not much.’ ‘Then, do the rich maintain relations
with the leaders from amongst the poor?’ The man replied, ‘Verily you are listing virtues that people
amongst us rarely possess.’ Imam said, ‘Then how can these people claim to be Shi’ah?!’ [al-Kafi, v. 2,
p. 173, no. 10]

13هعْ قلبرلَم ي ن خَلا ثُمنا متن شيعم ليس :(لامالّس لَيهع) اظمال ـ الإمام.

13– Imam al-Kazim (a.s.) said, ‘One who goes into retreat [in order to achieve spiritual upliftment] and
who does not attain piety in his heart as a result is not from among our Shi’ah.’[Basa’ir al-Darajat, p.
247, no. 10]

Types of Shi’ah

ةيعّالش أصناف

14نفوص ،نُمي جاجكالز نفبنا ، وص لُونَ الناسأكي نفتُنا ثلاثةُ أصنافٍ: صيعش :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
.كالذَّهبِ الأحمرِ كلَّما اُدخل النار ازداد جودةً

14– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Our Shi’ah are of three types: one type dupe people in our name, one
type are like glass which discloses everything that is inside it [that they, like glass, cannot keep hidden
that which is placed in their trust, like secrets (ed.)], and one type are like red gold, which the more it is
brandished in the fire, the purer it becomes.’[Bihar al-Anwar, v. 78, p. 186, no. 24]

15لستَأكبنا، وم نين تَزمل زَين بنا ونحن ِنيتَزنّا ، ومو مفه واد بحم :ةُ ثلاثيعّالش :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
بِنَا افتَقَر لاستَأك نوم ، بِنَا الناس .



15– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The Shi’ah are of three types: one type who loves us and shows
affection towards us, and he is one of us. The other type is he who adorns himself through us, and we
will serve as an adornment for whoever adorns himself through us. And the third type seeks to cheat
people and enrich himself in our name, and whoever does this will be impoverished.’[al-Khisal, p. 103,
no. 61]

Prohibition of Extremism for the Shi’ah

ِالغُلُو نع ةيعّالش نَه

16، قَةَ الۇسطرونُوا النُّمدٍ ـ كةَ آلِ محميعـ ش ةيعّالش عشريا م :(لامالّس لَيهع) ِالباقر ن الإمامخالدٍ ع مرو بنـ عن ع
قوم :؟ قال ا الغالداكَ ، مف لتعسعدٌ: ج لَه ن الأنصارِ يقالم لرج لَه فقال ، التّال مِق بلحوي ، الغال مرجِع إليي
غُهّلبي ، رِيدُ الخَيري رتادالم :قال ، ا التّالفَم :م . قالنهنّا ولَسنا ماُولئكَ م نا ، فليسأنفُس ف قولُونَ فينا ما لا نَقُولُهي
علَيه روجي الخَير.

16– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘O community of Shi’ah – the Shi’ah of the household of Muhammad – be
like the middle saddle-cushion, on which the extremist who has slid forward falls back, and with which
the follower who is yet to come catches up.’ Upon hearing this, a man called Sa’ad from among the
ansar asked him, ‘May I be your ransom, who is an extremist?’ He replied, ‘They are a group of people
who say such things about us that we do not say about ourselves. Neither are these people from among
us, nor do we associate ourselves with them.’ Then the man asked, ‘Who is the follower that is yet to
come?’ He replied, ‘The one who is searching for good and wants it, and who will eventually attain it and
be rewarded for it.’[al-Kafi, v. 2, p. 75, no. 6]

Duties Incumbent on the Shi’ah in their Interactions with People

ما ينبغ للشّيعة ف مواجهة النَّاسِ

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) ـ لعبد الأعل ـ: يا عبدَ الأعلَ ... فَأقرِئهم السلام ورحمةَ اله‏ِ ـ يعن الشّيعةَ ـ وقُل:17
.قال لَم: رحم اله‏ُ عبداً استَجر مودةَ الناسِ إل نفسه وإلَينا ، بأن يظهِر لَهم ما يعرِفُونَ ويف عنهم ما ينرونَ

17– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘O ‘Aabd al-A’ala, … give my greetings of peace and the mercy of Allah
to my Shi’ah, and tell them: ‘Allah has mercy on the servant who incites love in the people towards
himself and towards us [when attracting them towards Islam], by displaying to them that which they
already like, and keeping from them that which they would reject.’[Bihar al-Anwar, v. 2, p. 77, no. 62]



ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): معاشر الشّيعة ، كونُوا لنا زَيناً، ولا تَونُوا علَينا شَيناً ، قُولُوا للناسِ حسناً ،18
.واحفَظُوا ألسنَتَم ، وكفُّوها عن الفُضولِ وقَبيح القَولِ

18– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘O Shi’ah community, be an adornment for us [amongst people] and not
a disgrace to us. Say good words to people, guard your tongues and restrain yourselves from mindless
chatter and offensive speech.’[Amali al-Saduq, p. 327, no. 17]

The Station of the Shi’ah on the Day of Resurrection

ةيامالق ف ةيعّالش قامم

19ينصخلالم يتب أهل ةيعوش تيعشرشِ لالع ولح نابِرم ةيامالق ومي عتُوض :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
.ف ولايتنا ، ويقول اله‏ُ عزوجل: هلُموا يا عبادِي إلَ لانشُرنَّ علَيم كرامت؛ فقد اُوذِيتُم ف الدُّنيا

19– The Prophet (S) said, ‘On the Day of Resurrection, pulpits will be set up around the Throne for my
Shi’ah and the Shi’ah of my household, who are sincere in their adherence to our guardianship. Then
Allah, Mighty and Exalted, will say, ‘Hurry to Me My servants that I may spread My Magnanimity over
you, for you have been hurt in the world.’[‘Uyun Akhbar ar-Ridha, v. 2, p. 60, no. 232]

ـ قد سأل رسول اله‏ (صلَّ اله علَيه و آله) ابن عباسٍ عن قولِ اله‏ِ عزوجل: «والسابِقُونَ السابِقُونَ اولئك20َ
. المقَربونَ» ـ فقال: قال ل جبرئيل: ذاكَ عل وشيعتُه ، هم السابِقونَ إلَ الجنَّة المقَربونَ من اله‏ِ برامته لَهم

20– The Prophet (S) was asked by Ibn ‘Aabbas about the verse of Allah in the Qur’an, “And the
Foremost Ones are the foremost ones: they are the ones brought near to Allah” [Qur’an 56:10,11],
to which he replied, ‘This refers to Ali and his Shi’ah – they will be the foremost to enter Paradise, the
ones brought near to Allah through His Magnanimity over them.’[Amali al-Tusi, p. 72, no. 104]

1. The word Shi’ah lexically means ‘follower’, and originally referred to those who followed Imam ‘Ali b. Abi Talib and who
recognised him as the Prophet (S)’s divinely appointed rightful successor. Today it generally refers to the body of Muslims
who recognise the twelve Imams from Imam ‘Ali (a.s.) to the rest of the Imams (a.s.) from his and Fatima, the Prophet’s
daughter’s lineage (ed.)
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